



Le français suit

Divest for Human Rights Policy Report

Submitted for: 2022-01-16

Winter 2023 Report : *For the period of 2022-09-01 to 2023-01-05*

Consult the Divest for Human Rights Policy [here](#)

Summary of the Policy

SSMU stands in opposition to McGill's disregard for the environment and human rights, and calls on the university to divest from, refrain from investing in, or terminate any other relationships with companies complicit in systemic violence, including settler-colonial land theft, environmental destruction, war crimes, and genocide.

As it stands, McGill supports these crimes against humanity by investing in the corporate forces behind them. Current examples of investments include:

- TC-Energy, the fossil fuel corporation constructing the Coastal Gas Link (CGL) Pipeline through Wet'suwet'en territory;
- Weapons and vehicle manufacturers like Lockheed Martin and Oshkosh Corporation whose products enable violent armed conflict around the world
- Re/max who against international law sells Israeli settlements in militarily occupied Palestine;
- Retail companies like Puma, Foot Locker, Nordstrom, and Kohl's, who employ Chinese factories where Uyghur people are subjected to internment and forced labor.

Mandates

What's been done!

VP (External Affairs)

- At the beginning of the fall semester, the VP (External Affairs) reached out to the students of the Divest for Human Rights Coalition to assess capacity.
- None of the previously involved students had capacity, most had graduated.
- A choice was therefore made to organize this political campaign differently than in previous years, meaning dividing the campaign along the four points established in the policy:
 - a) Invasion, colonization and destruction of the lands of Indigenous Nations
 - b) Complicity in the use of Uyghur forced labor
 - c) Amplification of the military industrial complex



Office of the Vice-President (External Affairs) | Bureau de la Vice-Présidence (Affaires externes)

Tel: (514) 398-6798 | Fax: (514) 398-7490 | external@ssmu.ca

3600 McTavish St., Suite 1200, Montréal, QC, H3A 0G3

Located on Haudenosaunee and Anishinaabe, traditional and unceded territories

- d) Exacerbation of the systematic violence inflicted on indigenous Palestinians by Israeli settlers and soldiers

So Far, External Affairs

- has supported Divest and other groups mobilizing against the CGL pipeline and for McGill's divestment! You might have seen some posters around campus!
- is doing research, in collaboration with the Finance Committee, into the process of SSMU changing banks since RBC (SSMU's current bank) is one of the biggest investors of the CGL pipeline going through Wet'suwet'en territory.
- held a day of mobilization for Uyghur Rights and against the Uyghur Genocide and continues to pressure the university to divest from its complicit investments!
- Has begun research into McGill's involvement in the military industrial complex! Educational material and events are underway! Stay tuned to learn more!

Tackling the issue of Israeli settlements in militarily occupied Palestine, and McGill's complicity through investments is next! Email external@ssmu.ca if you want to get involved!

External Affairs is also regularly updating members through its social media accounts. The VP (External Affairs) is working with the VP (Internal Affairs) to promote divestment on the main SSMU account and on the SSMU listservs in conformity with other political campaigns and the know your rights campaign.

VP (University Affairs)

- The VP (University Affairs) has Informed the Senate Caucus of the contents of the Policy. They are currently in discussing advocacy possibilities to push McGill towards divestment from the companies outlined in the Policy.

President

- The President has held meetings with members of the Board of Governors regarding the contents of the policy and advocacy for divestment for human rights.

What remains to be done!

VP (External Affairs)

- Promote the campaign by holding protests and demonstrations
- Work on the submission of an Expression of Concern to the Committee to Advise on Matters of Social Responsibility of the Board of Governors.
 - Please note that previous years' iteration of this campaign had decided that this was not a priority as it was unlikely to succeed.



Office of the Vice-President (External Affairs) | Bureau de la Vice-Présidence (Affaires externes)

Tel: (514) 398-6798 | Fax: (514) 398-7490 | external@ssmu.ca

3600 McTavish St., Suite 1200, Montréal, QC, H3A 0G3

Located on Haudenosaunee and Anishinaabe, traditional and unceded territories

- Now that international courts, and states have recognized the Uyghur genocide, it is more likely that a submission would influence the Board and result in divestments from investments complicit in the usage of Uyghur forced labour.
- This is something the External Affairs is exploring with students mobilized.

VP (University Affairs) & President

- Advocate for McGill University to abide by this Policy by notably making use of
 - a) Meetings with faculty, staff, and alumni;
 - b) Institutional access to committees and governing bodies;
 - c) Senate motions, questions, and policy revisions;
 - d) Reviewing relevant documents made available to the Senate, and requesting documents from the Secretariat as necessary.

President

- Advocate to the Board of Governors on the issue through meetings with members of the Committee to Advise on Matters of Social Responsibility of the Board of Governors
- Please note that this semester the SSMU President does not sit on CAMSR and as such, does not attend meetings of the Committee to Advise on Matters of Social Responsibility of the Board of Governors

Respectfully submitted,

Val Masny (they/them/el/iel), Vice-President (External Affairs) | Vice-Présidence (Affaires externes)

Rapport sur la politique de désinvestissement pour les droits humains

Soumis pour : 2022-01-12

Rapport d'automne 2022: pour la période du 2022-09-01 au 2023-01-05

Consultez la politique de désinvestissement pour les droits humains [ici](#) (seulement disponible en anglais)

Résumé de la politique

L'AÉUM s'oppose au mépris de McGill pour l'environnement et les droits humains et demande à l'université de se désinvestir, de s'abstenir d'investir ou de mettre fin à toute autre relation avec des entreprises complices de la violence systémique, notamment le vol de terres par les colons, la destruction de l'environnement, les crimes de guerre et le génocide.



À l'heure actuelle, McGill soutient ces crimes contre l'humanité en investissant dans les entreprises qui en sont responsables. Voici quelques exemples d'investissements actuels :

- TC-Energy, la société de combustibles fossiles qui construit le gazoduc Coastal Gas Link (CGL) à travers le territoire Wet'suwet'en ;
- des fabricants d'armes et de véhicules comme Lockheed Martin et Oshkosh Corporation dont les produits favorisent les conflits armés violents dans le monde entier;
- Re/max qui contre le droit international vend des installations israéliennes en Palestine militairement occupée;
- des sociétés de vente au détail comme Puma, Foot Locker, Nordstrom et Kohl's, qui emploient des usines chinoises où les Ouïghours sont soumis à l'internement et au travail forcé.

Mandats

Ce qui a été fait !

VP (affaires externes)

- Au début de la session d'automne, la VP (Affaires externes) a contacté la communauté étudiante membre de la coalition Divest for Human Rights pour évaluer leur capacité.
- Aucune des personnes précédemment impliquées n'avait de capacité, la plupart ayant obtenu leur diplôme.
- Le choix a donc été fait d'organiser cette campagne politique différemment des années précédentes, c'est-à-dire en divisant la campagne selon les quatre points établis dans la politique:
 - a) Invasion, colonisation et destruction des terres des nations autochtones.
 - b) Complicité dans l'utilisation du travail forcé ouïghour
 - c) Amplification du complexe militaro-industriel
 - d) Exacerbation de la violence systématique infligée aux autochtones palestiniens par les colons et les soldats israéliens.

Jusqu'à présent, les affaires externes:

- ont soutenu Divest et d'autres groupes qui se mobilisent contre l'oléoduc CGL et pour le désinvestissement de McGill ! Vous avez peut-être vu des affiches sur le campus !
- font des recherches, en collaboration avec le Comité des finances, sur le processus de changement de banque du SSMU, puisque RBC (la banque actuelle du SSMU) est l'un des plus grands investisseurs du pipeline CGL qui traverse le territoire Wet'suwet'en.
- ont organisé une journée de mobilisation pour les droits des Ouïghours et contre le génocide ouïghour et continue de faire pression sur l'université pour qu'elle se dessaisisse de ses investissements complices!
- ont commencé des recherches sur l'implication de McGill dans le complexe militaro-industriel! Du matériel et des événements éducatifs sont en cours ! Restez à l'écoute pour en savoir plus!

La prochaine étape consistera à s'attaquer à la question des colonies israéliennes en Palestine occupée militairement et à la complicité de McGill par le biais de ses investissements ! Envoyez un courriel à external@ssmu.ca si vous voulez vous impliquer !



Les affaires externes informe aussi régulièrement les membres par le biais de ses comptes de médias sociaux. Le VP (Affaires externes) travaille avec le VP (Affaires internes) pour promouvoir le désinvestissement sur le compte principal de l'AEUM et sur ses listes de diffusion, conformément aux autres campagnes politiques et à la campagne " Connaissez vos droits ".

VP (affaires universitaires)

- Le VP (affaires universitaires) a informé le Caucus du Sénat du contenu de la politique. Iels sont actuellement en train de discuter des possibilités de plaider pour pousser McGill vers le désinvestissement des entreprises mentionnées dans la politique.

Ce qui reste à faire !

VP (Affaires externes)

- Promouvoir la campagne en organisant des protestations et des manifestations.
- Travailler à la soumission d'une expression de préoccupation au Comité consultatif sur les questions de responsabilité sociale du Conseil des gouverneurs.
- Veuillez noter que l'itération précédente de cette campagne avait décidé que ce n'était pas une priorité car il était peu probable qu'elle aboutisse.
- Maintenant que les tribunaux internationaux et les États ont reconnu le génocide ouïghour, il est plus probable qu'une proposition influencera le Conseil et entraînera le désinvestissement des investissements complices de l'utilisation du travail forcé ouïghour.
- C'est un sujet que les Affaires extérieures explorent avec la communauté étudiante qui se mobilise.

VP (affaires universitaires) et Présidence

- Faire pression sur l'Université McGill pour qu'elle respecte cette politique, notamment par le biais de
 - a) Réunions avec le corps professoral, le personnel et la communauté étudiante graduée;
 - b) L'accès institutionnel aux comités et aux organes directeurs ;
 - c) Les motions, questions et révisions de politiques du Sénat ;
 - d) l'examen des documents pertinents mis à la disposition du Sénat et la demande de documents au Secrétariat, le cas échéant.

Présidence

- Plaider auprès du Conseil des gouverneurs sur la question, notamment en rencontrant les membres du Comité consultatif sur les questions de responsabilité sociale du Conseil des gouverneurs et du Conseil des gouverneurs dans son ensemble.
- Veuillez noter que cette session, la présidence de l'AEUM ne siège pas au CAMSR et, par conséquent, n'assiste pas aux réunions du Comité consultatif sur les questions de responsabilité sociale du Conseil des gouverneurs.

Respectueusement soumis,

Val Masny (they/them/el/iel), Vice-président (Affaires externes) | Vice-Présidence (Affaires externes)